7. 2. Rod mužský životný a neživotný
Životnost rozlišujeme u podstatných jmen mužského rodu. Zjistíme ji tak, že porovnáme jeho tvar pro 1. a 4. pád.
1. pád pán                                                     1. pád     hrad
4.   pád pána                                                  4. pád     hrad
změnila se koncovka                                   nezměnila se koncovka
 r. muž. živ.                                                    r. muž. neživ.
Pojďme si ukázat správný postup na čtyřech podstatných jménech:
	pes
	(vidím) psa
	tvary jsou rozdílné
	životné podstatné jméno

	král
	(vidím) krále
	tvary jsou rozdílné
	životné podstatné jméno

	koš
	(vidím) koš
	tvary jsou stejné
	neživotné podstatné jméno

	dům
	(vidím) dům
	tvary jsou stejné
	neživotné podstatné jméno



https://www.youtube.com/watch?v=BQH1GSg2g5w
v učebnici str. 119, cv. 2  zapiš do sešitu, r. muž. živ.
                                                                        r. muž. neživ.
8. 2.  Vzory podstatných jmen rodu mužského
Nauč se podle přehledu str. 120 všechny vzory, pozorně si přečti žlutou tabulku na str. 121 a 122!
9. 2. – 11. 2.Přiřazování podstatných jmen rodu muž. ke vzorům.
Urči si životnost a zapiš slova do tabulky ke správnému vzoru
	        PÁN                 
	      MUŽ
	      HRAD
	      STROJ

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	


kořen, zedník, plech, stavitel, strašák, jetel, pastýř, nůž, obal, občan, pátrač, květ, kráječ, chytrák, návrhář, hoboj
Kontrola a správné řešení:
Urči si životnost a zapiš slova do tabulky ke správnému vzoru
	        PÁN                 
	      MUŽ
	      HRAD
	      STROJ

	       zedník
	    stavitel
	     kořen
	      jetel

	      strašák
	    pastýř
	     plech
	     nůž

	      občan
	    pátrač
	    obal
	    kráječ

	     chytrák
	   návrhář
	    květ
	    hoboj



[bookmark: _GoBack]Do školního sešitu napiš pod sebe vzory
Pán-
Hrad
Muž
Stroj
Předseda
Soudce

boj, Honza, hrdina, král, mamut, nůž, papež, Petr, Jenda, prach, příboj, salám, samec, obránce, vůdce, tábor, úředník, výherce, číšník, dub, Franta, holič, Horák, hotel, kašel, kůň, lůj, Nikola, pes, rádce, rybář, škůdce, tanec, tenista, vůdce, vůz, brouk, deštník, keř, drak, knoflík, koš, král, křikloun, lhář, lupič, nástroj, nehet, novinář, ocas, policista, prsten, sněhulák
Pokud se ti nebude dařit, zkus jenom ústně a procvičíme po návratu do školy.


